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PROTOKÓŁ Nr 46/XLVI/18

XLVI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA OPOLSKIEGO
z dnia 26 września 2018 r.

Obrady XLVI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego w kadencji 2014-2018 odbyły się w sali 
konferencyjnej im. Orła Białego Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w Opolu,                    
ul. Piastowska 14 – Ostrówek. Rozpoczęcie: godzina 9.00.

Ad 1. Otwarcie obrad. 
Norbert Krajczy, Przewodniczący Sejmiku: otwieram XLVI sesję Sejmiku Województwa 
Opolskiego. Witam Panie i Panów Radnych. Witam Pana Marszałka wraz z Zarządem Województwa                
i Skarbnikiem. Dzisiejszy dzień jest kontynuacją współpracy podpisanej w 2004 roku z Krajem 
Związkowym - Styrią. Chciałbym powitać Panią Prezydent Landtagu Kraju Związkowego Styria – 
Bettine Vollath. Witam Panią Wiceprezydent - Manuele Khom i Posła Landtagu – Pana Ericha Hafnera. 
Zaprosiliśmy na dzisiejszą sesję w związku z rezolucją, która będzie podjęta o współpracy pomiędzy 
Województwem Opolskim a Województwem Śląskim, Panią Ewę Sternal, która jest właścicielką 
Przystani Motorowodnej „Marina Gliwice” oraz Pana Ireneusza Wiśniewskiego – Dyrektora Centrum 
Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Kędzierzynie-Koźlu.    

Ad 2.  Porządek obrad. 
N. Krajczy: po wczorajszym prezydium, chciałbym wprowadzić do porządku obrad dzisiejszej sesji  
dwie dodatkowe uchwały: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Namysłów                                
z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w Biegach Przełajowych 
U23”, jako pkt 16. Oraz uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                        
i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków PFRON przeznaczonych na te zadania, 
przypadających według algorytmu w 2018 roku dla Województwa Opolskiego, jako pkt 17.

Quorum
W sesji uczestniczyło 27 radnych. Stwierdzono quorum i przystąpiono                                         
do przeprowadzenia głosowania.

Wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Namysłów z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Młodzieżowe Mistrzostwa 
Polski w Biegach Przełajowych U23”.
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Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem w pkt. 16 porządku obrad, uchwały –                      
„Podjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej Gminie Namysłów z przeznaczeniem                           
na realizację zadania pn. „Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w Biegach Przełajowych U23”?

Głosowanie
  * kto z radnych jest za wprowadzeniem uchwały 

za – 20     wstrzym. - 2      przeciw – 0
Stwierdzam, że uchwała została wprowadzona do punktu 16 porządku obrad.

Wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości środków 
PFRON przeznaczonych na te zadania, przypadających według algorytmu w 2018 roku 
dla Województwa Opolskiego.

Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem w pkt. 17 porządku obrad, uchwały – „Podjęcie 
uchwały określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych                  
i wysokości środków PFRON przeznaczonych na te zadania, przypadających według algorytmu w 2018 
roku dla Województwa Opolskiego”.

Głosowanie
  * kto z radnych jest za wprowadzeniem uchwały 

za – 22  (wszyscy głosujący)    
Stwierdzam, że uchwała została wprowadzona do punktu 17 porządku obrad.

Ad 3.  Powołanie sekretarza obrad. 
Sekretarzem został Radny Kazimierz Pyziak.                               

Ad 4.  Przyjęcie protokołu z XLV sesji Sejmiku Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do protokołu wyłożonego do wglądu? Nie ma. Dziękuję.                       
Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  

Ad 5.  Informacja Przewodniczącego Sejmiku z prac między sesjami.  
N. Krajczy: czy są zastrzeżenia do informacji Przewodniczącego z prac między sesjami,                       
która została wyłożona do wglądu? Nie ma. Stwierdzam, że informacja Przewodniczącego z prac 
między sesjami została przyjęta. 

Ad 6.  Sprawozdanie z prac Zarządu Województwa Opolskiego.
N. Krajczy: czy w tym temacie są pytania do Marszałka Województwa i Zarządu? Nie ma. Dziękuję. 
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Ad 7.  Informacja o interpelacjach złożonych między sesjami.
N. Krajczy: informuję, że w okresie od dnia 4 września 2018 r. do dnia 25 września 2018 r. 
udzielono następujących odpowiedzi na interpelacje:

 W dniu 4 września 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała uzupełnienie                           
do odpowiedzi na interpelację w sprawie konieczności podjęcia starań o pozyskanie nowych 
karetek pogotowia. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Elżbieta Kurek, Wiceprzewodnicząca Sejmiku: tak, dziękuję bardzo.  

 W dniu 8 sierpnia 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź na interpelację 
w sprawie świadczeń ginekologiczno-położniczych w województwie opolskim. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuję.  

 W dniu 13 września 2018 r. Wiceprzewodnicząca Elżbieta Kurek otrzymała odpowiedź                           
na interpelację w sprawie skutków suszy w województwie opolskim w części dotyczącej wyników                
z prac komisji szacujących straty w rolnictwie oraz gatunków roślin, które w sposób szczególny 
ucierpiały z powodu suszy. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
E. Kurek: tak, dziękuję.  

W okresie od dnia 4 września 2018 r. do 25 września 2018 r. zostało złożonych                                
5 interpelacji.

1. W dniu 4 września 2018 r. Radny Mariusz Bochenek złożył interpelację w sprawie podania przyczyn 
pozbawienia stypendiów dwóm opolskim klubom sportowym. 
Pytam, czy odpowiedź jest satysfakcjonująca?
Mariusz Bochenek, Radny Województwa: odpowiedź mnie nie zadowala w części dotyczącej 
braku publikacji uchwał Zarządu Województwa w BIP. Otrzymałem informację, że w uchwałach tych 
zawarte są dane osobowe dlatego nie zostały one opublikowane. Z tego co mi wiadomo anonimizacja 
dotyczy danych osobowych, a nie całej uchwały w związku z tym uważam, że uchwały powinny 
zostać opublikowane bez ujawniana danych osobowych.     
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2. W dniu 4 września 2018 r. Wiceprzewodniczący Józef Kotyś złożył interpelację w sprawie opieki 
zdrowotnej dzieci uprawiających sport w województwie opolskim. 

Interpelacja w trakcie załatwiania   

3. W dniu 4 września 2018 r. Radny Mariusz Bochenek złożył interpelację w sprawie odwołania 
dyrektora Ośrodka Leczenia Odwykowego w Woskowicach Małych. 

Interpelacja w trakcie załatwiania   
 
4. W dniu 4 września 2018 r. Radny Arkadiusz Szymański złożył interpelację w sprawie udzielenia 
informacji na temat stanu prac nad wykonaniem łańcucha Marszałka Województwa Opolskiego. 

Interpelacja w trakcie załatwiania   
 
5. W dniu 4 września 2018 r. Wiceprzewodniczący Bogusław Wierdak złożył wniosek w sprawie 
modernizacji DW 411 na odcinku Nysa-Podkamień. 

Wniosek w trakcie załatwiania   

Ad 8.  Interpelacje i zapytania.
N. Krajczy: czy ktoś chciałby złożyć interpelację, bądź zapytanie? Nikt. Dziękuję.
                         
Ad 9. Współpraca Województwa Opolskiego ze Krajem Związkowym Styrią.
N. Krajczy: chciałbym oddać głos naszym gościom z Kraju Związkowego Styria. Oczywiście będzie 
możliwość korzystania z tłumaczenia symultanicznego. 
Bettina Vollath, Prezydent Landtagu Kraju Związkowego Styria: poinformowała o przebiegu 
wizyty delegacji z Landtagu Styrii w województwie opolskim, która obejmowała m. in. zwiedzanie 
Muzeum Piastów Śląskich w Brzegu czy Zamku Moszna. Ponadto członkowie delegacji brali udział                  
w posiedzeniu Komisji Współpracy z Zagranicą i Promocji Regionu Sejmiku Województwa oraz                     
w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Opolskiego.   
Andrzej Buła, Marszałek Województwa: bardzo cieszę się, że nasi goście deklarują chęć 
odnowienia naszej współpracy. Tak naprawdę współpraca między regionami zależy przede wszystkim 
od ludzi. Bardzo często naszą współpracę sprowadzaliśmy do oficjalnych delegacji, dlatego chciałbym,                  
aby oficjalnych delegacji było jak najmniej. Życzyłbym sobie, aby znaleźli się partnerzy, którzy znajdą 
wartość dodaną, którą zawieramy w postaci dokumentów z tych oficjalnych wizyt.                          
Chciałbym podziękować za gościnę jaką Państwo przygotowaliście naszym radnym w roku ubiegłym. 
Jednocześnie chciałbym abyśmy wymieniliśmy się spostrzeżeniami i obszarami, które by nas wspólnie 
zainteresowały. Dlatego zobowiązuje się do przygotowania informacji czym się zajmujemy jeżeli 
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chodzi o nasze jednostki naukowo-badawcze, jednocześnie dołączając do tego zestawienia wszystkich 
tych przedsiębiorców, którzy skorzystali z projektów innowacyjno-badawczych jako firmy.                   
Dlatego mam zamiar przesłać do Państwa takie informację, abyście pomogli nam znaleźć też takich 
szczerych i oddanych partnerów jakimi sami jesteście, jako władze Landtagu.             
Norbert Rasch,  przew. Komisji Współ. z Zagr. i Prom. Regionu: jest mi niezmiernie miło,               
że mogłem uczestniczyć w tej pierwszej wizycie po tym „odświeżeniu”, kiedy to na nowo podjęliśmy 
współpracę. Moja rola na dzisiejszej sesji jest taka, aby przywołać kilka chwil z przebiegu wizyty                 
za pomocą wyświetlonych zdjęć, które w odpowiedni sposób oddają cel tej wizyty. 
Joanna Lisowska-Nowak, Departament Współpracy z Zagranicą UMWO: zrelacjonowała                
za pomocą slajdów przebieg wizyty w województwie opolskim delegacji z Landtagu Kraju 
Związkowego Styria. 

Ad 10. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2018 r., 
informacja o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2018 r. 
samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji 
kultury i samorządowych osób prawnych, utworzonych na podstawie odrębnych ustaw,                               
w celu wykonania zadań publicznych, oraz informacja o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Województwa Opolskiego. 
Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: zbiorczo umówił i przedstawił kształtowanie                  

się wieloletniej prognozy finansowej województwa opolskiego w pierwszym półroczu 2018 roku, 

przebieg wykonania budżetu województwa opolskiego za pierwsze półrocze 2018 roku oraz 
przebieg wykonania planów finansowych samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej, 

samorządowych instytucji kultury i samorządowych osób prawnych utworzonych na podstawie 
odrębnych ustaw w celu wykonywania zadań publicznych, za I półrocze 2018 roku.
N. Krajczy, przew. Kom. Rodz., Zdrow. i Spr. Społ: komisja przyjęła informację.                          
Proszę o stanowiska pozostałych przewodniczących komisji merytorycznych.

         Zbigniew Ziółko, wiceprzew. Komisji Rewizyjnej: komisja przyjęła informację.
        Ryszard Zembaczyński, wiceprzew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja przyjęła 

sprawozdanie z jedną uwagą, że należy się pochwała za zmiany w finansowaniu kultury. 
         N. Rasch, przew. Współpr. z Zagr. i Prom. Reg.: komisja przyjęła informację.

Kazimierz Pyziak, przew. Kom. Roln. Środ. i Rozw. Wsi: komisja przyjęła informację.
Janusz Trzepizur, Członek Kom. Nauki. Eduk. Kult. i Sportu: komisja przyjęła informację. 
Z. Ziółko, przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja przyjęła informację.   
N. Krajczy: uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 
2017 r. otrzymaliście Państwo pocztą elektroniczną. Czy w tym temacie są? Nie ma. Dziękuję
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Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Opolskiego na lata 2018 – 2022.  
Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: szczegółowo przedstawił zmiany jakie zajdą                            
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Opolskiego na lata 2018-2022.  
Zbigniew Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.  

Głosowanie 
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 19     wstrzym. - 0      przeciw – 2
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Województwa Opolskiego                            
na 2018 rok. 
Stanisław Mazur, Skarbnik Województwa: omawił zasadność wprowadzenia przedmiotowej 
uchwały.  
Z. Ziółko, Przew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę.   

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 16     wstrzym. - 0      przeciw – 2
Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia  
do sporządzania zmiany Planu zagospodarowania przestrzennego województwa 
opolskiego. 
Waldemar Zadka, dyr. Dep. Polityki Regionalnej i Przestrzennej: projekt uchwały dotyczy 
przesunięcia terminu przyjęcia Planu zagospodarowania przestrzennego województwa opolskiego.               
Plan został przygotowany i przeszedł wszystkie wymagane prawem uzgodnienia, natomiast w 
procesie opiniowania kilka samorządów zgłosiło zastrzeżenia, które dotyczą form ochrony przyrody. W 
związku               z tym Zarząd Województwa proponuje przedyskutowanie tych wątpliwości 
ponownie i powrócenie              do przedłożenia projektu uchwały po dodatkowych dyskusjach. 
E. Kurek, Przew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: komisja pozytywnie przyjęła projekt 
uchwały.
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N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 
Głosowanie

        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
za – 21     wstrzym. - 0      przeciw – 1

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rezolucji dotyczącej rozwoju współpracy 
pomiędzy Województwem Opolskim a Województwem Śląskim”. 
A. Buła: należą się słowa podziękowania Radnemu Andrzejowi Sałackiego za to, że konsekwentnie 
buduje dobre sąsiedztwo na granicy dwóch województw. Cieszę się również, że partnerstwo 
budowane jest w oparciu o osoby zaangażowane w „Odrę”. Chciałbym również wskazać, że zarówno 
dla mnie, jak i Domu Polski Południowej jest to bardzo ważny dokument, który pokazuje naszym 
ewentualnym partnerom w Brukseli, że naszą współprace opieramy na ważnych dokumentach 
strategicznych i rozwojowych dla dwóch województw. Pozwoli to starać się o wspólne projekty                    
w ramach Domu Polski Południowej oraz o szukanie dodatkowych możliwości koncepcyjno-
projektowych. 
Andrzej Sałacki, Radny Województwa: chciałbym powiedzieć, że podpisanie tego typu deklaracji 
nie jest łatwa sprawą. Na samym początku mając pomysł na partnerstwo  napotkaliśmy na brak 
zainteresowania. Mieliśmy umówione spotkanie na które radni województwa śląskiego nie dojechali. 
Dlatego chciałbym podkreślić, że gdyby nie interwencja Pana Przewodniczącego Norberta Krajczego              
do pierwszego spotkania w ogóle by nie doszło. Gdy już doszło do takiego spotkania okazało                            
się że entuzjazm po obu stronach był taki sam. Dzięki czemu zrodził się temat „Odry”. Współpraca 
pomiędzy województwami nie była by możliwa gdyby Pani Elżbieta Kurek i Pan Norbert Rasch wraz                 
ze swoimi odpowiednikami ze strony śląskiej nie nawiązali ścisłego kontaktu. Ponadto warto 
wspomnieć, że tej współpracy by nie było gdyby Pan Marszałek Andrzej Buła nie oddelegowałby                 
od strony gospodarczej Marszałka Szymona Ogłazy, a od strony podpisania deklaracji i przygotowania 
dokumentacji Marszałka Stanisława Rakoczego.       
R. Zembaczyński, wiceprzew. Kom. Polit. Reg. Gosp. i Turystyki: nasza radość powinna być 
konkretna i uświadomiona, ta rezolucja ma charakter ogólny i intencyjny. Dlatego proponuję w nowej 
kadencji zrobić nowy program, detaliczny i życiowy o współpracy miedzy obydwoma województwami.
Ireneusz Wiśniewski, Dyrektor Centrum Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego                    
w Kędzierzynie-Koźlu: reprezentuję Przystań Motorowodną „Mariny Kozielskie”.                    
Porozumienie, które w dniu dzisiejszym radni rozpatrują otwiera pewien pomost między 
województwem śląskim a opolskim. To porozumienie jest sformalizowaniem współpracy, która trwała 
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jakiś czas czego efektem była organizacja m. in. XIX edycji Spływu „Pływadeł". Porozumienie to daje 
nam podstawy formalne   do organizacji różnych imprez przede wszystkim w turystyce.      
Ewa Sternal, Właścicielka Przystani Motorowodnej „Marina Gliwice”: reprezentuję 
przedsiębiorstwo, które od siedmiu lat próbuje rozwijać turystykę na Kanale Gliwickim. Kanał Gliwicki 
jest pozbawiony infrastruktury turystycznej, o którą zabiegam od wielu lat. Bardzo zależało mi na 
podjęciu takiej współpracy pomiędzy województwami opolskim i śląskim ponieważ dostrzegłam 
miejsce na kanale Gliwickim na którym można wybudować drugą „Marinę Gliwice”, na którą 
uzyskaliśmy dofinansowanie ze środków PROW. 
Zdzisław Siewiera, Radny Województw: jest to inicjatywa bardzo cenna, ale brakuje mi 
pewnych rzeczy dotyczących m. in. połączeń kolejowych miedzy Opolem a Tarnowskimi Górami. W tej 
sprawie zarówno Pan Przewodniczący jak i Pan Marszałek otrzymali pismo od Przewodniczącego                        
Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach odnośnie uruchomienia szynobusów lub alternatywnych 
pojazdów szynowych do przewozu osób i otrzymał odpowiedzi, że taka możliwość jest.                      
Zarówno w Krasiejowie jak i gminach Zawadzkie i Kolonowskie znajdują się obiekty turystyczne                     
i należałoby do tej rezolucji dopisać taką inicjatywę.      

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 20  (wszyscy głosujący)
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Namysłów                               
z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Młodzieżowe Mistrzostwa Polski w Biegach 
Przełajowych U23”. 
Stanisław Rakoczy, Wicemarszałek Województwa: jest to ważna impreza którą chcemy 
dofinansować, podjęcie takiej uchwały jest jedynym sposobem, aby to zrobić. 
Bogdan Wyczałkowski, wiceprzew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
N. Krajczy: czy są pytania. Nie widzę. 

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 20     wstrzym. - 0      przeciw – 1
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/422/2018 Sejmiku 
Województwa Opolskiego z dnia 20 lutego 2018 roku w sprawie określenia zadań                       
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z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i wysokości 
środków PFRON przezn. na te zadania, przypadających według algorytmu w 2018 roku 
dla Województwa Opolskiego.
Izabela Damboń-Kandziora, dyr. Dep. Zdrowia i Polit. Społ.: według algorytmu w 2018 roku   
dla Województwa Opolskiego środki z PFRON wynoszą 3 459 723,00 zł, które w lutym zostały 
podzielone. W tym roku wpłynął do nas wniosek o dofinansowanie kosztów utworzenia Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Kędzierzynie-Koźlu, który został pozytywnie oceniony. Potrzebna jest kwota 
120 625,00 zł, żeby ośrodek ten utworzyć. Ponadto ze względu na najmniejszą ilość tego typu 
ośrodków w województwie opolskim w skali kraju, otworzenie takiego ośrodka jest jak najbardziej 
zasadne, jak więc proszę o podjęcie tej uchwały.
B. Wyczałkowski, wiceprzew. Kom. Fin. i Mienia Woj.: komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.   
N. Krajczy: Czy są pytania. Nie widzę.

Głosowanie
        * kto z radnych jest za podjęciem uchwały 

za – 20     wstrzym. - 0      przeciw – 1
Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
 
Ad 17. Informacja nt. współczesnych trendów w ratownictwie medycznym                                     
z uwzględnieniem Lotniczego Pogotowia Ratunkowego zwłaszcza na Opolszczyźnie. 
N. Krajczy: wygłosił laudację na temat Pana Roberta Gałązkowskiego - dyrektora SP ZOZ Lotniczego 
Pogotowia Ratunkowego, który w dniu dzisiejszym otrzyma Odznakę Honorową „Za Zasługi                      
dla Województwa Opolskiego”. Proszę Pana Marszałka o wręczenie odznaczenia.
Robert Gałązkowski, Dyrektor SP ZOZ Lotniczego Pogotowia Ratunkowego: podziękował                  
za odznaczenie oraz mówił o owocnej współpracy z Zarządem Województwa Opolskiego                                
i Przewodniczącym Norbertem Krajczym, czego wynikiem jest otwarcie bazy Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Polskiej Nowej Wsi. Następnie poinformował o statystykach, które wyraźnie 
wskazują, że baza Lotniczego Pogotowia Ratunkowego w województwie opolskim jest potrzebna. 
Roman Kolek, Wicemarszałek Województwa: jako uzupełnienie informacji dotyczącej 
aktywności ratownictwa przedszpitalnego przedstawił prezentację obrazującą jaki sprzęt medyczny 
jest do dyspozycji w województwie opolskim oraz pokazującą zmiany, jakie w najbliższym czasie 
nastąpią, wynikające z konsekwentnych założeń i w wyniku wsłuchiwania się w konkretne 
oczekiwania społeczne. 
A. Buła: chciałbym, aby Pan dyr. Robert Gałązkowski potraktował wręczone dzisiaj odznaczenie jako 
wspomnienie czegoś dobrego co razem zrobiliśmy. Chciałbym również, aby Panie i Panowie Radni              
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tez byli świadomi tego, że wydatek 7 200 000,00 zł na ten cel spowodował, że mamy coś                          
co pozostawiamy dla pokoleń. 
Janusz Trzepizur, Radny Województwa: jako członek rady społecznej mogę powtórzyć  pytanie                      
z ostatniego spotkania, które zadałem dyr. Robertowi Gałązkowskiemu o to czy wnioskował o środki              
na sprzęt medyczny dla LPR.          
R. Gałązkowski: odpowiadając, zwróciłem się do Ministerstwa Zdrowia szykując plan budżetowy                
na przyszły rok z wnioskiem o podniesienie nakładów na funkcjonowanie Lotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Opolu. Chciałbym, aby w 2019 r. LPR w Opolu dyżurowało w godz. 7:00 – 20:00 
więc chodzi o wydłużenie gotowości działania. 
J. Kotyś: jeśli Państwo jako Zarząd Województwa, uważacie że powinniśmy jako Sejmik przyjąć 
stanowisko odnośnie zmian w funkcjonowaniu LPR i posiadacie jasny pogląd co należałoby w tym 
stanowisku zawrzeć, to jako radni nie będziemy się od tego uchylać.   

Ad 18. Informacja pt. „Analiza sytuacji na rynku pracy województwa opolskiego                         
w I  półroczu 2018 roku”. 
Renata Cygan, Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Opolu: przedstawiła 
prezentację pt. „Analiza sytuacji na rynku pracy województwa opolskiego w I  półroczu 2018 roku”.
J. Kotyś: czy są pytania. Proszę. 
A. Buła: ilu bezrobotnych z tych ponad 22 tys. podanych w prezentacji, tak naprawdę chce iść                  
do pracy? 
R. Cygan: tego nikt nie jest w stanie zbadać. Szacuje się ze połowa z nich nie zamierza podjąć pracy, 
a połowa z tej połowy nie ma odpowiednich kwalifikacji.   
A. Buła: z tego co Pani Dyrektor powiedziała wynika, że problem jest szerszy. Tak naprawdę tylko 
około 6 tys. osób poszukuje stale pracy. Nie mamy w województwie opolskim problemu bezrobocia 
lecz z zatrudnieniem tych osób, które są zarejestrowane. Zatem musimy pracować nad uzbrojeniem 
ich w odpowiednie kompetencję zarówno społeczne jak i zawodowe. 
A. Sałacki: z tego co powiedziano wynika, że nie mamy problemu bezrobocia, a to pracodawcy mają 
problem ze znalezieniem pracowników co można już zaobserwować na ulicach, gdzie są widoczne 
coraz liczniejsze ogłoszenia z ofertami pracy. 
J. Kotyś: chciałbym przytoczyć wątek z posiedzenia Komisji Polityki Regionalnej i Turystki gdzie                   
ta informacja również była prezentowana. Doszliśmy do wniosku że należałyby dostosować program 
kształcenia uczelni wyższych do obecnego rynku pracy. Jeżeli chodzi o szkolnictwo zawodowe                    
to sądzę, że doszliśmy do zadowalającego poziomu.
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Ad. 19. Sprawozdanie z realizacji uchwał Sejmiku Województwa Opolskiego w II kw. 
2018 r.
Damian Cedro, Dyrektor Biura Sejmiku: sprawozdanie zostało radnym przedłożone,                        
część uchwał jest w realizacji, natomiast część zakończyło się realizacją.   
J. Kotyś: czy są pytania. Nie widzę.

Ad 20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
Ad 21.  Wolne wnioski.
R. Zembaczynski: sprawa dotyczy losów prywatnego szpitala w Kluczborku.                               
Chciałbym zaproponować, aby wyjść z inicjatywą uruchomienia tego szpitala. Wyobrażam sobie,                     
że położenie tej placówki między województwem łódzkim, śląskim i dolnośląskim skłania nas do tego 
żebyśmy zaproponowali NFZ rozwiązanie w którym ¼ świadczeń byłyby dla naszego województwa                 
do wykupienia i po ¼ dla pozostałych województw sąsiadujących. Dałoby to możliwość czasowego 
zatrudnienia lekarzy tam parujących i uruchomienia szpitala. Nie składałem interpelacji w tej sprawie, 
wydaje mi się że należałoby wykonać jakąś pracę rozpoznawczą, a potem doprowadzić do tego 
porozumienia              

Ad 21.  Komunikaty.
J. Kotyś: w dniu dzisiejszym o godz. 15:00 na sali im. Orła Białego rozpocznie się konferencja pt.  
„Najlepsza przestrzeń publiczna województwa opolskiego 2018”. O godz. 17:00 w Teatrze im. Jana 
Kochanowskiego odbędzie się uroczystość wręczenia nagród im. Karola Miarki za rok 2018.               
Następna XLVII sesja Sejmiku odbędzie się we wtorek 16 października 2018 r. o godz. 10.00. 
Szymon Ogłaza, Członek Zarządu Województwa: chciałbym zaprosić Państwa Radnych                     
na uroczysty odbiór dwóch nowoczesnych pociągów „Impuls” zakupionych przez Samorząd 
Województwa Opolskiego w ramach projektu „Opolskie mobilne”, które odbędzie się w dn.                         
29 września o godz. 16:00.

Ad 22.  Zamknięcie obrad.
J. Kotyś: zamykam obrady XLVI sesji Sejmiku Województwa Opolskiego. Dziękuje Państwu                               
za uczestnictwo.

Protokołował:
Przemysław Kasztelan

Sekretarz obrad:
Kazimierz Pyziak
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